

Veerle Solia

Van: ITH <ith@doew.at>
Verzonden: donderdag 7 juni 2012 11:48
Aan: eva.himmelstoss@doew.at
Onderwerp: International Conference of Labour and Social History (ITH) - Newsletter 48/2
Bijlagen: ITH-Newsletter_48_2.pdf; Registration_ITH2012.doc; Anmeldung_ITH2012.doc

Dear colleagues,

This newsletter contains the preliminary programme of **this year's ITH conference**: "*Interventions: The Impact of Labour Movements on Social and Cultural Development*" (Linz, 13.-16.9.2012). A **submission form** for the conference is enclosed.

We then present the programme of a conference on perceptions of crises in historical perspective, 1929 – 1973 – 2008sq, organized in cooperation with the Friedrich-Ebert Foundation, Berlin 15-16 June 2012. This conference in cooperation gains its suspense by a historical approach to a very contemporary problem. **Please register until 12 June!**

We issue the following **Calls for Papers**:

- For ITH's conference 2013: "*Towards a Global History of Domestic Workers and Caregivers*". This conference shall bring some innovations: It shall be preceded by a Workshop for junior researchers (12 September). It is planned and organized in a broad cooperation with the *Institute of Economic and Social History*, Univ. of Vienna, the *International Research Center "Work and Human Lifecycle in Global History"*, Berlin, the *International Institute of Social History*, Amsterdam, and the *Arbetarrörelsens arkiv och bibliotek*, Stockholm. The preparatory team of ITH is complemented by an International Advisory Committee.
- For a Workshop on the enterprise as social and political locus, a cooperation of Friedrich Ebert- and Hans Boeckler Foundation (in German only), and
- For the International Colloquium "The collapse of dictatorships: Southern Europe, Latin America, Eastern Europe and South Africa – History and Memory" in Rio de Janeiro (22-26 October).

We conclude this newsletter by announcing a new publication.

We wish you a stimulating reading.

Eva Himmelstoss, General Secretary
Berthold Unfried, President

Liebe Kolleginnen und Kollegen,

der beiliegende Rundbrief präsentiert das vorläufige **Programm der 48. Linzer Konferenz** der ITH: "*Interventionen: Soziale und kulturelle Entwicklung durch Arbeiterbewegungen*" (Linz, 13.-16.9.2012). Ein **Anmeldeformular** zur Konferenz ist beigelegt.

Es folgt das Programm einer Konferenz zu Krisenerfahrungen in historischer Perspektive 1929 – 1973 – 2008ff, welche die ITH zusammen mit der Friedrich Ebert-Stiftung am 15./16.6.2012 in Berlin veranstaltet. Diese Kooperationskonferenz erhält ihre Spannung durch den Versuch eines historischen Zugangs zu einem ganz aktuellen Problem. **Anmeldung bis 12. Juni erbeten!**

Es folgen **Aufrufe zur Einreichung von Beiträgen (Calls for Papers)**:

- Für die Konferenz 2013: "*Für eine globale Geschichte der Hausangestellten und des häuslichen Betreuungspersonals – Towards a Global History of Domestic Workers and Caregivers*" schicken wir einen Aufruf zur Einreichung von Beiträgen aus. Diese Konferenz wird einige Neuerungen bringen: Der Konferenz wird ein Workshop für NachwuchsforscherInnen vorausgehen. Sie wird in einer breiten Kooperation mit dem *Institut für Wirtschafts- und Sozialgeschichte* der Universität Wien, dem *Internationalen Geisteswissenschaftlichen Kolleg „Arbeit und Lebenslauf in globalgeschichtlicher Perspektive"*, Berlin, dem *Internationalen Institut für Sozialgeschichte*, Amsterdam, sowie dem

Arbetarrörelsens arkiv och bibliotek, Stockholm, geplant und durchgeführt. Das ITH-Vorbereitungsteam wird durch ein Internationales Beratungskomitee ergänzt.

- Für die Tagung „Der Betrieb als sozialer und politischer Ort“ der Friedrich Ebert- und der Hans-Böckler-Stiftung (Bonn, 15.-16. November), sowie
- Für das Internationale Kolloquium „The collapse of dictatorships: Southern Europe, Latin America, Eastern Europe and South Africa – History and Memory“ in Rio de Janeiro (22.-26. Oktober).

Abschließend machen wir auf eine Publikation aufmerksam.

Anregende Lektüre wünschen

Eva Himmelstoss, Geschäftsführerin
Berthold Unfried, Präsident

International Conference of Labour and Social History (ITH)

Wipplinger Str. 6/Stg. 3 | A-1010 Vienna | Austria | Phone +43 (0)1 2289 469-316 | Fax +43 (0)1 2289 469-391
ith@doew.at | www.ith.or.at